
 
Referat 
AU-møte  1-2021 – 17.02.2021 

 

Sted: TEAMS  (19:00 – 20:10) 

 

Til stades:  
AU: 

Per Dag Hole (PDH) 
Kristin Hille Valla (KHV) 
Bengt Fasteraune (BF) 
John Olsen (JO) 
 

Sekretær:  Trond Stensby (TS). 

 

 

Saker: 

1. Oppfølging av møte med statssekretær Maren H. Olsen. 
2. Litt om økonomi. 
3. Nytt styremøte. 
4. Eventuelt. 

 

1. Oppfølging av møte, 01.02.21, med statssekretær Maren H. Olsen, Klima- og 

miljødepartementet. 

PDH. 

Vi ga en presentasjon, historikk, etter befaring/ICOMOS-rapporten. Føremålet var å få plitisk leiing til 

å signalisere noko om vidare den vidare prosessen. Rapporten positiv til prosjektet/vårt arbeid, men 

peikar også på manglar. Spørsmålet var  i kva for grad kan vi jobbe vidare. Departementet hadde litt 

problem med å svare på direkten før endeleg avgjerd. Spørsmålet må gå til direktoratet (MDir, ikkje 

RA?). Kva kan vi tolke ut av svara? Ikkje klare til å beslutte? Tolke politiske svar? Har dei ikke 

ambisjoner om å gjere noko før valet? «Villreinfangsten som vedensarv» gjer det mogleg å sette 

nasjonalparkar og villrein på sakskartet.    

Legge fram saka for styret med tanke på det videre arbeidet. Politiske kontaktar? Statsråden?  

Byrjar bli lang tid siden dep si bestilling av ICOMS-befaring - lang uthaling av prosessene. 

Får ikkje svar på hvordan arbeidet skal videreførast, jf at ICOMOS har påvist visse manglar i det 

faglege grunnlaget og grunngjevinga for vårt prosjekt. 

 

KHV 

Trur at politisk leiing ikkje har slik hastverk, og ambisjonar som den førre statsråden. 

• Kva? 

• Korleis? 

• Når? 
Fekk eigentleg ikkje svar på noko i møtet med departementet. 



 
Eit svar, når departementet fyrst har teke beslutninga, er for seint. 

Stille skriftlege spørsmål frå Storinget?. 

Embetsverket henvender seg til begge direktorata, ikke skjedd foreløpig. 

Departementet må foreta ei opprydding i gamle prosjekt - deretter gå gjennom tentativ listen, og 

revidere den. Tvilar på om dei rekk dette før valet til hausten. 

Til John: eit stort arbeid – hvem skal gjøre det: legge det fram for styret. Samtidig informere Berit 

Halvorsen i departementet. 

JO 

Innspill fra Synnøve Vindsrygg – jobbe videre med en avgrensing. 

Desto fleire kriterium og tidsperiodar -  desto strengare krav til godkjenning. 

Eldre steinalder – kopling mellom kyst og høgfjell – unikt i verdenssammenheng. Utvikle 

grunngjevinga for dette. 

ICOMOS etterlyste samanhengen mellom fangsten og plassane der folk bodde. Kan bli dokumentert i 

bronsealder-jernalder – eit stort arbeid på nivå med ein doktorgrad. 

Også sjå på grensene til verdensarvområde og buffersoner. 

Jostein Bergstøl, Kulturhistorisk Museum? Tid og kapasitet? 

Viktig med politisk press, jf. t.d. Rjukan og Vega. 

Noen i kretsen rundt statsråden/statssekretæren å spele på – i tråd med kulturminnemeldinga – 

heilskap osb? 

BF 

Møtet med departementet bar mykje preg av høflegheitsfraser og  forståing for våre spørsml. Burde 

fått betre svar og klarlagt situasjonen. Departeemnetet ikkje godt nok budd til møtet – mangla 

oversikt over prosessen. Venstre-statsråd flaggar sakene i andre samanhengar. Prøve å få den 

politiske merksemda. 

Holde hjula i gang, så de ser at 

Skriftlig spørsmål – med ei imøtekommende tilnæring – få på banen politiske leiing. Men kome på 

innsida med fagfolka fyrst. 

Media, riksmedia – må bli brukt målretta. 

Engasjere kulturbiten på en annen måte – Gunnes en katalysator. Klimameldingen – villreinen et 

barometer m.m.. naturverdiar, ta vare på det unike (også energimeldinga, perspektivmeldinga) – ei 

breiare poltisk vurdering av verdiar vi ønskjer å ta vare på. 

  



 
 

Konklusjonar 

A. 

Departementet er fortsatt åpne for faglege innspel og utfyllande materiale, men må gå 

gjennom direktorata. Overvekt av natur eller kultur, den universelle verdien har ikkje komme 

klart nok fram. Organisere arbeidet. Gjøre noko sjølve, og noko tenestekjøp. Arbeidet kan 

begynne nå. 

B.  

Planlegge videre påvirkning av embetsverk og politisk miljø. 

C. 

Eit lokalt/regionalt møte -  utvalgt gruppe.. 

D. 

Legge fram ei konkret sak for styret. 

E. 

• John formater tematikken. 

• John kontakte Jostein Bergstøl 

• Trond gjer eit notat om avgrensing 
 

2. Litt om økonomi. 

Kr. 172.000,- inneståande pr. 31.12.21. Har etterslep for møter og diverse timearbeid. 

Søkt tilskott frå statsforvaltaren og fylkeskommunen i dei tre fylka. 

3. Nytt styremøte. 

Onsdag 10. mars kl. 16:30. 

Vågå, 17.02.21 

Trond Stensby  

Ref. 


